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Begin jaren tachtig. Reeds vele jaren trokken Vlaamse 

bergsporters elk weekend richting wallonië, om er te klimmen of 

te wandelen. Er was niet veel accommodatie om te overnachten, 

enkel het Natuurvriendenhuis in Godinne en de Samsonhut in 

Mozet.

daarom besloot de toenmalige VBV (Vlaamse Bergsport 

Vereniging) in 1983 dat er nood was aan een eigen 

overnachtingsplaats, waar leden goedkoop terecht konden.

In de buurt van Marche-Les-dames kwam de eerste 

opportuniteit. de Vézinhut was goed gelegen om de massieven 

te bereiken. Op het allerlaatste moment werd de aankoop 

afgeblazen. de plaatselijke schietclub ging pal achter de hut een 

kleiduifschietstand installeren. dit leek de toenmalige voorzitter, 

Guy Kouwijzer, dan toch niet meer zo ideaal.

In april 1984 kon de  federatie op een gedwongen openbare 

verkoop in Assesse de loten 2A en 2B in de Rue de la Chavee 

kopen, zijnde de huidige Chaveehut en de naastliggende weide. 

Het huis had vroeger dienst gedaan als “kinderhome”.

Het gebouw op lot 2A was op het ogenblik van de aankoop aan 

de binnenkant nagenoeg geheel ontmanteld, met uitzondering 

van de binnenmuren en de trappen was alles leeg.  

de kelderverdieping bestond uit een gang, een paar berghokken 

en een doucheruimte.

de gelijkvloerse verdieping bestond uit 2 grote ruimtes 

met daartussen een keuken en achteraan een kapel. de 

bovenverdieping bestond uit 2 ruimtes: 1 grote links van de trap 

en één rechts van de trap. de zolderverdieping tenslotte was één 

grote ruimte.  

Het lot 2B was een weide waar op het eerste zicht niet zo veel 

mee aan te vangen viel gezien de hellingsgraad naar de straat 

toe.

Naast een financiële inbreng van de leden werd ook een 

oproep gedaan naar alle leden om de handen uit de mouwen 

te steken om het gebouw om te vormen tot een aantrekkelijke 

weekendverblijfplaats. Zo brachten heel wat leden hun vrije 

weekend door in Maillen om te werken in en rond de toekomstige 

Chaveehut.

Er werd een algemeen coördinator aangeduid. John Hermans 

van BPA stond een moeilijke taak te wachten. Elke club stelde 

een hutverantwoordelijke aan. die persoon verzamelde dan weer 

een aantal werkers onder zich. drie jaar werd er hard gewerkt in 

de hut. Elke club kreeg de verantwoordelijkheid over een deel 

van het project. de ene installeerde de verwarming, iemand 

anders zorgde voor de elektriciteit, een club deed de inrichting 

van de kamers, de bar,…

Op basis van een beknopt plan dat verkregen was bij de aankoop 

werd na zorgvuldig opmeten een gedetailleerd plan getekend 

door willem Hulstaert, architect en lid van de vereniging. Op 

basis van dat gedetailleerde plan werd de huidige indeling 

bepaald. 

Zo werd er in de kelderdieping van een gedeelte van de 

doucheruimte een stookkelder gemaakt waar de centrale 

verwarmingsketel en de warmwatergeisers moesten komen. de 

rest werd omgebouwd tot 4 doucheruimtes met omkleedgedeelte. 

Op de gelijkvloerse verdieping werd aan de trap een doorgang 

gemaakt naar rechts om zo een deur naar de refter te maken. 

dit nam ongelooflijk veel werk in beslag want die muur was 

opgetrokken uit natuursteen. de deuropening tussen de 

keuken en de refter werd gedeeltelijk dicht gemaakt om zo 

een doorgeefluik te bekomen. In de toekomstige bar werden 

halverwege 2 muurtjes gebouwd om deze ruimte in 2 delen op 

te splitsen en aan de linkerkant werd een schouw gebouwd. Van 

de 3 deuren in het tweede gedeelte werd slechts 1 behouden, 

de middelste. de 2 andere werden omgevormd tot ramen.  In de 

keuken stond nog een kookfornuis tegen de achterste muur (waar 

nu de diepvrieskist staat) en dat werd nog tijdelijk behouden. 

de vroegere kapel werd omgevormd tot toilettenruimte wat echter 

tot gevolg had dat er nieuwe afvoerleidingen dienden voorzien 

te worden. de huidige trekkerskeuken was dan een simpel afdak 

waar vuilnis gestapeld werd. Op de eerste verdieping werden 

kamers, sanitaire ruimtes voor dames en voor heren en een 

toilet gemaakt. In het rechtse gedeelte werd eerst een muurtje 

bijgezet zodat het huidige jeugdlager vorm kreeg. En daardoor 

kon ook een wirtenverblijf gemaakt worden wat echter geen 

prioriteit kreeg. Op de zolderverdieping diende niets ingrijpends 

te worden gedaan.

Norbert, die toen een zelfstandige aannemer was, kwam op 

vrijdag thuis van de dagtaak, laadde in zijn bestelwagen allerlei 

materialen en vertrok met vrouw en kinderen naar Maillen.  Zo 

ook Robert en Viviane, samen met hun zoon wim, toen nog 

maar net 2 jaar. de zomermaanden verliepen vlot maar eens de 

winter gekomen, was dit alles minder evident. Er was immers 

nog geen verwarming. 

We nemen jullie graag mee terug in de tijd, een verhaal dat 29 jaar geleden 
begint.  Een verhaal verteld door Norbert en Cecile en door Robert en Viviane, 
werkers van het eerste uur in de Chaveehut en allemaal meer dan 30, zelfs bijna 
40 jaar lid van onze bergsportfederatie. Hun verhalen en herinneringen geven 
ons een beeld van de geschiedenis van de Chaveehut.
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Zo werd de eerste ruimte, onder het huidige afdak, met grote 

plastiekvellen afgeschermd tegen de koude. Toen was daar nog 

een schouw zodat er daar een kacheltje werd gezet om toch 

enige warmte te kunnen bekomen. Iedereen had een matje en 

een slaapzak mee. 

In de volgende 4 jaren vorderden de werken langzaam want alles 

werd bijna uitsluitend in de weekends gedaan, met gekregen of 

zeer goedkoop opgekocht materiaal. Alle werkers gebruikten 

eigen werkmateriaal.

Toch waren er af en toe ook duurzame werken. Zo werd het 

ganse dak van het hoofdgebouw in één week vernieuwd (isolatie, 

nieuw onderdak en waar nodig nieuwe leien, nieuwe dakgoten). 

Zoals reeds eerder aangehaald werden de toiletten op een 

andere plaats geïnstalleerd. dit had tot gevolg dat er ook nieuwe 

afvoerleidingen dienden voorzien te worden. Er werd een 

septische put tussen de oprit naar de weide en de trap naast 

het gebouw gestoken. de eerste poging om deze septische put 

in het gat te steken mislukte: de ketting, waaraan het betonnen 

gevaarte hing, brak waardoor de put vernield werd en er puin 

diende geruimd te worden. de tweede poging was wel succesvol 

maar dan begon het harde werk pas: dwars over de binnenkoer 

diende een sleuf gegraven te worden om de toiletten te kunnen 

aansluiten. de ondergrond was zeer hard en zat vol stenen, wat 

dit tot een zeer zwaar labeur maakte. Aangezien er ook nog een 

afvoer van het toilet op de eerste verdieping diende te worden 

aangesloten, zorgde dit voor enige complexiteit.

Ondertussen werd er ook binnen gewerkt: de bar werd ingericht 

en er werden twee mooie kachels geïnstalleerd die gemaakt 

werden door een smid uit Maillen. Op de eerste verdieping ging 

alle aandacht naar het gedeelte links. daar werden twee sanitaire 

ruimtes ingericht, met allemaal gerecupereerde materialen uit 

afbraakwoningen, en de vier huidige kamers. Aan de buitenzijde 

werden om veiligheidsredenen twee ladders aangebracht die 

konden dienst doen als vluchtweg in geval van nood.

In de refter werd een deuropening gemaakt die toegang gaf tot de 

huidige trekkerskeuken. Het vroegere afdakje werd omgevormd 

tot een lokaaltje waarin ook verwarming, water en gas voorzien 

werd. In heel het gebouw werd centrale verwarming geïnstalleerd, 

maar al snel zou blijken dat de verwarmingsgeisers onvoldoende 

groot waren om een dergelijk groot gebouw te verwarmen.

Er werd nagenoeg overal nieuwe elektriciteit aangebracht en 

nood- en nachtverlichting werd voorzien. Ook werden er nieuwe 

waterleidingen gelegd en voor het gebruik van het grondwater 

werd een sterke pomp geïnstalleerd die het ganse sanitaire 

gedeelte op het gelijkvloers en de wasbak buiten kon bedienen.

de weide werd met behulp van een bulldozer in een mooie 

horizontale vlakte herschapen waarbij de afgegraven grond 

gebruikt werd om een hoger gelegen horizontaal gedeelte te 

creëren. Zo werd een mooie ruimte voorzien om een tentje op 

comfortabele wijze op te zetten. 

Beetje bij beetje vorderde het werk. dit samenwerken aan een 

gezamenlijk project heeft een sterke band gesmeed tussen de 

verschillende clubs.

Tegen het einde van de zomer van 1988 was de Chaveehut in 

een zodanige staat dat de opening in het najaar kon voorbereid 

worden. dit betekende echter niet dat de werken volledig waren 

afgerond.  Zo was het wirtenverblijf nog nagenoeg onaangeroerd.  

de officiële opening vond plaats in oktober 1988 en de eerste 

wirten waren Hubert Hofflack en Chris Caes. Tegen de lente 

van 1989 zou het wirtenverblijf zijn huidig uitzicht krijgen. Later 

zou ook nog het terras aangelegd worden en het buitentoilet 

geïnstalleerd worden. 

de Chaveehut in zijn huidige toestand is tot stand gekomen dank 

zij de hulp van zeer veel mensen die onbaatzuchtig vele uren 

hebben opgeofferd en de Chaveehut maakten tot wat ze nu is.

dank aan allen die bij deze verwezenlijking een deel voor hun 

rekening namen!


